
امام جمعه موقت تهران با اشاره به بیانیه 
س�خیف پارلمان اروپا گف�ت: این مذاکرات 
نباید آن ها را به اشتباه بیندازد و فکر کنند 
می توانند به دی�ن، فرهنگ و ارزش های ما 

دست اندازی کنند.
به گزارش فارس، حجت الاسلام والمسلمین 
کاظ��م صدیق��ی امام جمع��ه موقت ته��ران در 
خطبه های نماز عبادی - سیاسی جمعه تهران با 
اش��اره به مسئله انرژی صلح آمیز هسته ای اظهار 
داشت: این مسئله برای ما در عرصه های مختلف 
کارس��از است و تأمین کننده نیازهای همه جانبه 
مردم چه در زمینه پزش��کی، کش��اورزی و سایر 

موارد به شمار می رود.
وی در عین حال دس��ت یافتن به این انرژی 
صلح آمیز را نقطه عطفی در تمدن اسلامی عنوان 
کرد و یادآور ش��د: در واقع این اعتقاد راس��خی 
است که می شود در دامن دین بود اما به شرق و 
غرب نیازی نداش��ت و اینکه احساس استقلال را 
برای کش��ورمان به وجود آورد که می توان بدون 

کمک دنیای استکبار روی پای خود ایستاد.
صدیقی با تأکید بر اینکه در مسئله هسته ای 
هیچ کدام از شرق و غرب دانشمندان ما را یاری 
نکردند، افزود: با اعتقاد، ایمان، جهاد و مجاهدت، 
دانشمندان ما توانستند این علم را بومی و شرق 

و غرب را مبهوت کنند.
امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه ما ابتدا 
غنی سازی 20 درصد را نداشتیم و دنیا در موضوع 
راکتور هسته ای تهران با ما کنار نیامد و عهدشکنی 
کرد، اظهار داشت: آن ها در این زمینه عقب نشینی 
کرده و آمریکا نیز کارشکنی می کرد اما در مدتی 
کمتر از آنچه فکر می کردند، دانشمندان هسته ای 
غنی سازی 20 درصد را به دست آورده و راکتور 

را به راه انداختند.
وی تصریح کرد: ای��ن یک پیروزی فرهنگی 
اسلامی است و در واقع استقلال واقعی این است 
و آقا فرمودند ما به هیچ عنوان از دستاوردهایی که 
دانشمندان در مسئله صلح آمیز هسته ای به دست 
آوردند و تاکنون به دست ما رسیده عقب نشینی 
نمی کنیم بنابراین آب سنگین اراک و کانون های 
دیگر با فرمان نایب امام زمان )عج( به هیچ وجه 

تعطیل بردار نیست.
صدیقی ب��ا تأکید بر اینک��ه نباید فکر کنیم 
مسئله هس��ته ای موجب تحریم بود، یادآور شد: 
تحریم از زمان ابتدای انقلاب شروع شده است و 
با ضربه ای که فتنه گران زدند آن ها جرأت کردند 
این طور حرکت های غیرقانونی را انجام دهند. اگر 
دنیای استکبار بتواند چرخ های سوخت هسته ای 
ما را از کار بیندازد یقین بدانید چرخ تولید سرعت 
پیدا نمی کند و چرخ اقتصاد و تولید بیشتر گرفتار 

اختلال خواهد شد.
ام��ام جمعه موقت تهران در بخش دیگری از 
سخنان خود به بیانیه سخیف و بی شرمانه پارلمان 
اروپا اشاره کرد و یادآور شد: آن ها بعد از سال ها 

تجرب��ه خیال کردند وضع جدیدی پیش آمده و 
این مذاکره چه بس��ا آن ها را به اش��تباه انداخته 
است و فکر کردند به دین و فرهنگ ما می توانند 
دست اندازی کنند. آن ها خود ناقض حقوق بشر 
هس��تند. ملت ایران با استقامت در امر هسته ای 
و تقویت فرهنگ اسلامی در ابعاد مختلف جواب 
دندان شکنی را به اتحادیه اروپا، استکبار و آمریکا 

خواهد داد.
وی به مناسبت های هفته جاری که در رأس 
آن ها ولادت حضرت زهرا )س( است اشاره کرد و 
اظهار داشت: کرامت و محبوبیت حضرت زهرا)س( 
در قلوب همه مؤمنان از گذش��ته تا حال و آینده 

نشانگر عظمت یک بانو در اسلام است.
امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه این نشان 
می ده��د که خداوند در وجود بانوان امکانی قرار 
داده که می توانند به عالی ترین مرتبه ای که برای 
بش��ر منظور کرده است برس��ند، افزود: به تعبیر 
حضرت علی )ع( ایشان بقیهًْ النبوهًْ است و در واقع 

استمرار نبوت و رسالت خاتم بود.
امام جمعه موقت تهران با تأکید بر اینکه غرب 
در ارتباط با زن جز خیانت و تعرض هیچ خدمتی 
به جامعه زنان نکرده اس��ت، اظهار داشت: زن به 
عنوان ابزاری برای فروش کالا به ش��مار می رود 
و در واق��ع در دنیای غ��رب زن و مرد هیچ یک 

ارزش ندارند.
وی ب��ا تأکی��د بر اینک��ه دنیای غ��رب باید 
خجالت زده باشد از اینکه قدر و ارزش بشر را در 
حد حیوانیت پایین آورده و ش��یطنت و فریب را 
جایگزین ارزش های والای انسانی می کند، گفت: 
این ارزش  ها هم ابدیت و هم این دنیای انسان را 

پاکیزه نگه می دارد.
صدیقی در ادامه سخنان خود به روز ارتش و 
همچنین تأسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
اشاره کرد و یادآور شد: حضرت علی )ع( در منشور 
حکومتی خودشان به مالک اشتر 4 مدل را در این 
زمینه ذکر کرده اند که یکی از آن ها دژ محکم است 

که با وجود آن ها مردم پشتیبان و حفاظ دارند.

امام جمعه موقت تهران اضافه کرد: همچنین 
حض��رت علی )ع( ای��ن نیرو ها را مای��ه آرامش 
مسئولان می دانند که بازوی پرتوان آن ها به شمار 
می رود؛ همچنین این نیرو ها مسیر و پل آرامش 

قلبی آحاد ملت هستند.
ام��ام جمع��ه موقت ته��ران به س��فر رئیس 
جمهور به سیستان و بلوچستان اشاره کرد و گفت: 
سیستان و بلوچس��تان منطقه مرزی و حساس 
است که سیستانی  ها در کنار بلوچ  ها سالیان سال 
با آرامش و بدون درگیری در کنار یکدیگر زندگی 
می کنند و حضور دولت در آنجا مورد تشویق مقام 

معظم رهبری است.
حجت الاسلام رحیمیان: 
نمی شود ظاهراً پیرو امام 

باشی اما دشمنان امام
 با تو باشند!

مق��دس  مس��جد  تولی��ت 
جمکران به مناس��بت س��الروز 
و  زه��را)س(  حض��رت  ولادت 
حض��رت امام خمینی گفت: در 
روایات بیان شده عصمتی فراتر 
از عصمت فاطمه)س( نیس��ت، 
ایش��ان قله عصمت هستند که 

همگان بدان اذعان دارند.
به گزارش فارس، حجت الاسلام محمدحسن 
رحیمی��ان تولیت مس��جد مق��دس جمکران به 
مناس��بت ولادت حضرت فاطمه )س( و روز زن 
و همین طور س��الروز میلاد امام خمینی )ره( در 
خطبه های پیش از نماز جمعه تهران به بررس��ی 
ابعاد ش��خصیتی حضرت زهرا )س( و امام راحل 

پرداخت.
وی با بیان اینکه نقطه اوج شخصیتی حضرت 
زهرا )س( عصمت ایشان است که در بسیاری از 
روایات بیان ش��ده، اف��زود: حتی در روایات آمده 
که عصمتی فراتر از عصمت فاطمیه نیست تا چه 
رسد به یونسیه و یوسفیه؛ ایشان اوج قله عصمت 
هستند که انسان در آن راضی به رضای خدا باشد.

حجت الاسلام رحیمیان یادآور شد: حتی در 
روایاتی که از اهل سنت هم نقل شده بر این امر 
تأکید شده که خدا راضی است به رضای فاطمه 
)س( و غض��ب می کند به غضب فاطمه. حضرت 
ام��ام هم جلوه ای از این ویژگی تولی و تبری در 
راه خدا هستند، همه چیز را فدا کردند و ایشان 

هم دارای این ویژگی برجسته هستند.
وی در ادامه یادآور ش��د: این همان امام است 
که می گوید قرن آینده قرن غلبه مستضعفان بر 
مستکبران و غلبه حق بر باطل است. ما انقلابمان 
را به تمام جهان صادر می کنیم و تا در هر کجای 
جهان علیه مس��تکبری مبارزه است. ما هستیم. 
قرآن بیان داشته که نزدیک ترین مردم به حضرت 
ابراهیم )ع( کسانی اند که از حضرت ابراهیم )ع( 
پیروی می کنند بدون ملاک قرار دادن نس��ب و 
قرابت و ... تنها اینجا مسئله پیروی است پیروی 

از امام، شاخص و ملاک اصلی اولویت است.
وی اف��زود: امروز باید دید تفاوت مدعی خط 
امام از رهرو امام چیس��ت؟ تبعی��ت از امام باید 
سیاست حمایت از مستضعفان، عدم جدایی دین 
از سیاس��ت، پیروی از ولایت فقیه و ... را داشته 
باش��د. این یک داس��تان تکرارش��دنی در تاریخ 
اس��ت، مدعیانی ک��ه در روزگاری هنگام بعثت 
رسول اکرم)ص( می گفتند ما خدا را قبول داریم 
اما رس��الت تو را قبول نداریم الان هم می گویند 
م��ا امام زمان)عج( را قبول داریم ولی امام راحل 
را خیر، مگر می ش��ود که حقیقتاً پیامبر )ص( را 
قبول داشت و علی )ع( را خیر؟ مطلب روشن است 

خود امام برای ما شاخص تعیین کرده است زمانی 
که تولی هست تبری هم هست. شما چه کردید 
که آمریکا و انگلیس از شما طرفداری می کنند؟

وی در ادامه سخنانش اظهار داشت: براساس 
این منطق که اگر می خواهی با دین مبارزه کنی با 
ابزار دینی وارد شو، همان طور که آمریکا با جریان 
س��لفی تلاش دارد دین را بی آبرو کند، مبارزه با 
خط امام در داخل که به صورت آشکار نمی شود، 
همین طور نمی شود که ظاهراً پیرو امام باشی اما 
دشمنان امام با تو باشند! بنابراین امروز ما در نقطه 
عطف تاریخ اس��لام و بشریت هستیم این روزگار 
لیلهًْ القدر تاریخ اسلام است. حواسمان جمع باشد 
کسی که سر سفره امام و نظام نشسته اگر به آن 

پشت پا بزند خدا دست و پایش را می شکند!
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درمکتب امام

ش��ما ای مس��تضعفان جهان و ای کش��ورهای اس��لامی و 
مسلمانان جهان بپاخیزید و حق را با چنگ و دندان بگیرید و از 
هیاهوی تبلیغاتی ابرقدرت ها و عمال سرسپرده آنان نترسید و 
حکام جنایتکار را که دسترنج شما را به دشمنان شما و اسلام 
عزیز تس��لیم می کنند از کش��ور خود برانی��د و خود و طبقات 
خدمتگزار متعهد زمام امور را به دست گیرید و همه در زیر پرچم 
پرافتخار اسلام مجتمع و با دشمنان اسلام و محرومان جهان به  
دفاع برخیزید و به سوی یک دولت اسلامی با جمهوری های آزاد 
و مستقل به پیش روید که با تحقق آن همه مستکبران جهان 
را به جای خود خواهید نشاند و همه مستضعفان را به امامت و 

وراثت ارض خواهید رساند.
صحیفه نور، ج 21، ص 203

حق را با چنگ و دندان بگیرید
 و حکام جنایتکار را از کشور خود برانید

حجت الاسلام والمسلمین صدیقی در خطبه های نماز جمعه تهران:  

مذاكرات، غربی  ها را به اشتباه انداخته است

امام جمعه قم:
هیچ مقامی حق معامله

 بر سر دستاوردهای هسته ای را ندارد
قم- خبرنگار کیهان:

امام جمعه قم گف�ت: ملت می داند فعالیت های علمی 
و هسته ای تعطیل نمی شوند و هیچ مقامی حق معامله با 

دشمن بر سر دستاوردهای هسته ای را ندارد.
حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمد سعیدی با بیان اینکه 
مذاکره با غربی ها در موضوع هس��ته ای صرفا با هدف رو کردن 
اهداف پنهانی آنها در دشمنی با ملت ایران انجام می شود، تصریح 
کرد: همان طور که رهبر معظم انقلاب فرمودند، هیچ کس در هر 
مقامی حق ندارد بر سر دستاوردهای هسته ای معامله کند. وی 
در خطبه دوم نماز جمعه قم که در حرم مطهر حضرت فاطمه 
معصومه)س( برگزار ش��د افزود: مذاکره ب��ا گروه 1+5 فقط در 
موضوع هسته ای صورت می گیرد و این مذاکرات به معنی توقف 
برنامه های صلح آمیز هسته ای یا چشم پوشی از دستاوردهای این 

فناوری نیست.
س��عیدی با اشاره به تبلیغات گس��ترده غربی ها علیه برنامه 
هسته ای کش��ورمان و همنوایی برخی در داخل مبنی بر اینکه 
ما نیاز به برنامه هس��ته ای نداریم خاطرنشان کرد: رهبر معظم 
انقلاب با طرح ایده نرمش قهرمانانه و صدور مجوز مذاکرات قصد 
داشتند برای جهانیان روشن شود که مشکل غربی ها با جمهوری 
اس��لامی موضوع هسته ای نیست که خوشبختانه این موضوع تا 

امروز به خوبی روشن شده است.
خطیب جمعه قم افزود: درس��ت است که جمهوری اسلامی 
سر میز مذاکره با غربی ها نشسته اما می داند با چه دشمن مکار، 
غدار و خیانتکاری مواجه است و این، به معنی دست کشیدن از 

فعالیت های هسته ای نیست.
س��عیدی در ادامه با اش��اره به س��الروز تش��کیل ش��ورای 
عال��ی انق��لاب فرهنگی گفت: ش��ورای عالی انق��لاب فرهنگی 
ق��رارگاه فرهنگ��ی نظام و مس��ئول سیاس��ت گذاری فرهنگی، 
مهندس��ی فرهنگی و رصد اوضاع فرهنگی نظام اس��ت و انتظار 
داری��م رهنموده��ای امام و رهب��ری را مبن��ای تلاش خویش

 قرار دهند.
وی اف��زود: یک��ی از اقدامات خوب ش��ورای عال��ی انقلاب 
فرهنگی تدوین سیاس��ت های حجاب و عفاف اس��ت و س��وال 
مردم از مس��ئولین این اس��ت که چرا این سیاس��ت ها اجرایی

 نشده است؟
امام جمعه قم در ادامه و با اشاره به پیروزی های مهم ارتش 
س��وریه در مقابل تروریست ها گفت: با وجود این که 68 کشور 
علیه دولت بش��ار اس��د متحد ش��ده بودند، اما مردم و نظام ما، 
همچون رای و نظر مردم س��وریه خواستار ماندن حکومت بشار 
اس��د بودند و ما امروز شاهد تحقق خواست ملت ایران و سوریه

 هستیم.
خطیب جمعه قم در خطبه نخست نیز با تبریک روز ارتش 
به ارتشیان و همه نیروهای مسلح گفت: پس از پیروزی انقلاب 
عده ای از سر ساده اندیشی خواستار انحلال ارتش شدند اما امام 
خمینی)ره( با دوراندیشی و فراست نه تنها موافقت نکردند بلکه 

به تقویت این نیرو پرداختند.
امام جمعه قم دهم اردیبهشت  سالروز تاسیس سپاه پاسداران 
را هم گرامی داشت و گفت: این شجره طیبه از بدو تولد تا امروز 
گام های بزرگی در راستای دفاع، تثبیت و سازندگی کشور برداشته 
و از دولت محترم انتظار می رود از توان و پتانسیل سپاه در راستای 

تحقق شعار امسال یعنی اقتصاد و فرهنگ استفاده کند.
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رئیس مجلس شورای اسلامی در دیدار با 
نخست وزیر بلاروس بر همکاری نزدیک تر 
دو کش�ور به منظور کمک به برقراری ثبات 

و امنیت در منطقه تاکید کرد.
علی لاریجانی رئیس مجلس در دیدار خود با 
نخست وزیر بلاروس تاکید کرد: هماهنگی بین 
ایران و بلاروس در حل و فصل مسائل منطقه ای 

باید گسترش پیدا کند.
وی در ادامه ضمن اشاره به رایزنی های سیاسی 
بی��ن دو کش��ور و نقش مهم آن ب��رای برقراری 

امنیت و ثبات در منطقه تصریح کرد: با توجه به 
بحران های موجود در منطقه، همکاری بین ایران 
و بلاروس می تواند نقش مهمی برای حل و فصل 

این مسائل و مشکلات داشته باشد.
لاریجان��ی افزود: ایران و ب��لاروس می توانند 
همکاری های صنعتی داشته باشند و در راستای 
گس��ترش همکاری ه��ای خ��ود ت��لاش کنند. 
نخس��ت وزیر ب��لاروس نیز در این دی��دار تاکید 
کرد: س��فر لاریجانی به مینس��ک فصل تازه ای 
در تاری��خ روابط دو کش��ور خواهد بود که نتایج 

و دستاوردهای مثبتی به همراه خواهد داشت.
وی گفت: ما از داشتن روابط خوب بر اساس 
احترام متقابل با ایران اس��تقبال می کنیم. وی از 
حمای��ت ایران از ب��لاروس در عرصه بین المللی 

تقدیر و تشکر کرد.
به گزارش پرس تی وی، رئیس جمهور بلاروس 
نیز در دیدار با رئیس مجلس بر آمادگی کشورش 
برای گسترش و تقویت همکاری های اقتصادی و 

تجاری با ایران تاکید کرد.
آلکس��اندر لوکاشنکو رئیس جمهور بلاروس در 

دیدار با علی لاریجانی تصریح کرد: مینسک حاضر 
است تا سطح روابط اقتصادی و تجاری با ایران را به 
پیش از اعمال تحریم های غرب ضد تهران ارتقا دهد.

لوکاش��نکو گفت: س��طح مبادلات تجاری ما 
اخی��را به علت فش��ارهای خارج��ی کاهش پیدا 
کرده است. ما باید سطح همکاری های اقتصادی 
و تج��اری دو جانبه را ب��ه حدی که پیش از این 
بوده برگردانیم. من دوست دارم همکاری های ما 
به بهترین حد ظرفیت های موجود در دو کش��ور 

ارتقا یابد.

در سفر لاریجانی به مینسک  تاکید شد

گسترش همکاری های دوجانبه ایران و بلاروس

س�خنگوی کمیس�یون امنی�ت مل�ی و 
سیاس�ت خارجی مجلس گف�ت: از آنجایی 
که بخش�ی از س�رمایه هایی که زنجانی به 
دس�ت آورده خارج از کش�ور است لذا باید 
وزارت امورخارجه هرگونه اقدام در ارتباط 
با شناسایی و برگشت این اموال را پیگیری 

کند.
سیدحسین نقوی حسینی نماینده ورامین در 
مجلس در مورد پرونده بابک زنجانی گفت: مبارزه 

با مفاسد اقتصادی یک تکلیف ملی است.
وی با بیان اینکه همه دستگاه  ها باید وظیفه 
خودش��ان را درست انجام بدهند، افزود: ماجرای 
بابک زنجانی یک خسارت به منافع ملی محسوب 
می ش��ود که بر اثر آن ثروت عمومی مورد تجاوز 

قرار گرفته است.
  سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس تصریح کرد: از آنجایی که بخشی 
از سرمایه هایی که بابک زنجانی به دست آورده در 
خارج از کش��ور است، لذا باید وزارت امورخارجه 
هرگونه اقدام در ارتباط با شناسایی و برگشت این 

اموال را پیگیری کند.
  نقوی حس��ینی تأکی��د ک��رد: کمیس��یون 
امنی��ت مل��ی و سیاس��ت خارج��ی مجلس به 
وزارت امورخارجه توصیه می کند به این موضوع 
ورود ک��رده و ب��رای رس��یدگی به ای��ن پرونده 

کمک کند.   
همچنین ع��زت الله یوس��فیان ملا عضو ناظر 
مجلس در ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی با اشاره 
ب��ه آخرین وضعیت پرون��ده بابک زنجانی گفت: 

پرونده زنجانی همچنان در حال پیگیری است.
 وی افزود: ما انتظار داشتیم وزارت امورخارجه 
نیز در پیگیری این پرونده همکاری و از مسئولین 

حمایت کند.   
یوس��فیان ملا با بیان اینکه مس��ئولیت دولت 
تضامنی است، تصریح کرد: وقتی اتفاقی در کشور 
می افتد نباید این گونه باشد که ما از وزارت  خانه  ها 

دعوت کنیم، مثلا اگر سیل آمد ستاد بحران بگوید 
چون کس��ی از ما دعوت نکرده م��ا کاری انجام 
نمی دهیم، بلکه وظیفه آنهاس��ت که این موضوع 

را پیگیری کنند.
 عضو ناظر مجلس در س��تاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی گفت: اتفاقی مبنی بر بدهی بابک زنجانی 
رخ داده است و باید وزارت امورخارجه نیز موضوع 

را در حوزه وظایف خود پیگیری کند.  
یوسفیان ملا تأکید کرد: وزارت امورخارجه باید 
به تبعیت از امر رهبر معظم انقلاب در مورد مبارزه 
با مفاسد خارج از کشور به این پرونده ورود کرده 
و اقدامات مربوط به ثروت خارج شده از کشور را 

انجام دهد.   
نماینده مردم آمل تأکید کرد: وزیر امورخارجه 
باید به س��فرایش بخش��نامه کند تا مس��ئولین 
اقتص��ادی این س��فارتخانه  ها موضوع را پیگیری 
کنند، مسئولان س��فارتخانه های خارج از کشور 

برای چه کاری حقوق می گیرند؟  
وی ادامه داد: بخش ستادی سفارت خانه  ها در 
خارج از کشور باید پیگیری کنند و ببینند بابک 
زنجانی پول  ها را کجا برده است و بصورت مداوم 

گزارش بدهند.   
یوس��فیان ملا در پاسخ به این پرسش مبنی 
ب��ر اینکه آیا از مس��ئولان وزارت امورخارجه در 
این رابطه توضیح خواسته و بازخواست خواهید 
ک��رد یا خیر گف��ت: انتظار ما این اس��ت وزارت

 امورخارج��ه دس��ت روی دس��ت نگ��ذارد ولی 
اگ��ر ب��ه وظیف��ه اش عم��ل نکن��د ای��ن کار را 

خواهیم کرد.   
عضو ناظر مجلس در س��تاد مبارزه با مفاسد 
اقتصادی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران تصریح 
کرد: چند گروه از بازرس��ی و دادسرای تهران به 
روس��یه، مال��زی و... رفته اند ولی آن ها آش��نایی 
بیشتری با آن کشور ها ندارند و بنابراین مسئولان 
سفارتخانه های خارج از کشور بهتر می توانند در 

این راستا همکاری کنند.  

توصیه كمیسیون امنیت ملی به وزارت خارجه 
در مورد پرونده بابک زنجانی

نهایی شدن 99 طرح در سفر رئیس جمهور 
به سیستان و بلوچستان

سرویس شهرستان ها-
99 طرح برای سیس�تان و بلوچستان نهایی شده است که 

تا پایان امسال یا در نیمه اول سال آینده اجرا خواهند شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی ریاس��ت جمهوری، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی با بیان این مطلب افزود: البته گاهی پیش 
می آید که برخی درخواست ها از سوی مردم و مسئولان در جریان سفر 
اعلام می ش��ود که به لحاظ محدودی��ت ابعاد و منابع مورد نیاز امکان 
بررسی و تصویب آنها در طول سفر وجود دارد و نهایتاً تأیید می شوند 
و برخی درخواس��ت های دیگر مطرح می شود که به طور طبیعی باید 

در جلسات دولت در تهران مورد بررسی دقیق قرار گیرد.
رئیس جمهور ش��امگاه چهاش��نبه در پایان س��فر به سیس��تان و 
بلوچس��تان در گفت وگو با خبرنگاران گفت: بنای دولت بر این اس��ت 
که پیش از سفر تصمیمات و طرح های مورد نظر برای هر استان را در 
تهران مورد بررسی دقیق قرار داده و آن دسته از تصمیمات که نهایی 

می شوند در استان اعلام شوند.
روحانی در پاسخ به سؤالی درباره اینکه دولت چه برنامه عملی برای 
تأمین امنیت پایدار به عنوان درخواس��ت و دغدغه مردم استان دارد، 
تصریح کرد: در این س��فر امکان دیدار و گفت وگو با نیروهای مس��لح 
استان برای بنده مقدور نشد و بنده از همین فرصت سؤال شما استفاده 

کرده و از این بابت عذرخواهی می کنم.
رئیس جمهور با بیان اینکه البته پیش از این جلسه، فرصت کوتاهی 
برای ملاقات با فرماندهان نظامی استان پیش آمد، ادامه داد: امنیت این 
استان حائز اهمیت است چرا که همسایه دو کشوری است که در آن 
کشورها هنوز ثبات و امنیت به اندازه کافی وجود ندارد، بنابراین ایجاد 

امنیت پایدار در سیستان و بلوچستان کار آسانی نیست.
وی گفت: در عین حال هم مردم و هم مرزداران ما کار بزرگی انجام 
دادند. در عمق این اس��تان ناامنی نمی بینیم و اگرچه در نقاط مرزی 
کم و بیش حوادثی داریم که باید امنیت را بالا ببریم ولی در مجموع 

مردم و نیروهای مسلح امنیت را برقرار کردند.
رئیس جمهور در پاس��خ به سؤالی درباره مشکل کم آبی سیستان 
و بلوچس��تان و برنامه دولت برای تأمین آب تصریح کرد: مش��کل آب 
در این اس��تان مخصوصاً برای روستائیان وجود دارد. استان نیز استان 
وسیعی است و روستاها پراکنده و گسترده و اگر دولت بخواهد به تمام 
این روستاها همه خدمات را ارائه دهد، این واقعاً در توان دولت نیست. 
بعضی از روس��تاها خیلی کوچک هستند و دولت باید در آینده فکری 
کرده و مرکزیتی برای این روس��تاها درست شود و خدمات را در آنجا 
تجمیع کنیم و روستاها شکل جدیدی پیدا کنند تا مشکل کمتر شود.

روحانی گفت: دولت برنامه هایی برای برداشتن قدم های بزرگ دارد. 
همانطور که در زابل گفتم 46 هزار هکتار از اراضی زراعی از طریق لوله 
کشی آبرسانی می شود و از این طریق می توانیم آب را حراست کنیم. 
همچنین باید با آب ش��یرین کن در نقاط ساحلی بخشی از مشکل را 
حل کرد و یکسری آبها هم هست که باید مهار شود مثل آب های فصلی 
که به دریای عمان می ریزد. اصولاً دولت برای کل آب های مرزی برنامه 

جامعی دارد که امیدواریم امسال عملی شود.
وی با تأکید بر اینکه باید اشتغال مولد و پایدار ایجاد کنیم، تصریح 
کرد: در طرح بهره وری آب که قرار است در استان اجرا شود تقریباً 50 
هزار نفر مستقیم و در مجموع 300 هزار نفر مشغول به کار می شوند. 
همچنین در اجرای طرح پتروش��یمی چابه��ار 20 هزار نفر به صورت 
مستقیم و تعداد کثیری به صورت غیرمستقیم مشغول به کار می شوند. 
اجرای راه آهن و توسعه بنادر نیز اشتغال زیادی در استان ایجاد می کند.

رئی��س جمهور در پایان گفت اگر ش��رایط مناس��ب برای گس��ترش 
گردش��گری فراهم کنیم، گردشگری می تواند سرعت ایجاد اشتغال را بالا 
ببرد. دولت از سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در گردشگری استان دعوت 
می کند تا با کمک دولت و سرمایه گذاری در همه بخش ها با رونق بخشیدن 
به اقتصاد مشکل اشتغال را نیز قدم به قدم برای استان و همه کشور رفع کند.

وزیر فرهنگ و ارش�اد اسلامی در جمع 
خبرنگاران از حضور هیئت نویس�ندگان و 
روزنامه نگاران احزاب چپ آلمانی در تهران 
اظهار بی اطلاعی کرد و درباره تدفین فرای 
در اصفهان گف�ت: دولت جدید وصی فرای 

محسوب نمی شود.
علی جنتی وزیر فرهنگ و ارش��اد اسلامی با 
حضور در مصلی امام خمینی)ره( از مکان برگزاری 
بیست و هفتمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 

بازدید کرد.
وزیر ارش��اد در حاش��یه این بازدید در جمع 
خبرنگاران و در پاسخ به این سؤال که هیئت 17 
نفره ای از احزاب چپ آلمان وارد ایران شده اند تا 
با برخی اعضای کانون منحله نویسندگان و برخی 
هنرمندان دیدار داش��ته باشند، افراد این هیئت 
عموماً از نویسندگان و روزنامه نگاران احزاب چپ 
آلمانی هس��تند که وارد تهران شده اند. این گروه 
معروف به »دوستداران صبح برلین« هستند و با 
شعار حمایت ازحقوق بشر فعالیت می کنند، موضع 
وزارت ارشاد در برابر این حضور چیست، گفت: از 

اصل ماجرا اطلاعی ندارم.
وی در پاس��خ به این س��ؤال که با ورود این 
هیئت ها مخالف هستید یا موافق، عنوان کرد: از 

ماهیت این موضوع بی اطلاع هستم.
به گزارش فارس، جنتی در پاسخ به این سؤال 
که آیا »فرای« در اصفهان به خاک سپرده خواهد 
شد یا خیر، آیا دولت در برابر اعتراض های موجود 
مقاوم��ت خواهد کرد؟ با توجه به نامه های مکرر 
آقای بجنوردی آیا در ایران به خاک سپرده خواهد 
شد، گفت: من خیلی اطلاعی ندارم در چه مکانی 
به خاک س��پرده خواهد شد. دولت جدید وصی 
ایشان محسوب نمی شود، ممکن است هر فردی 
وصیت کند در مکانی دفن شود اما هر کسی وصی 

اوست باید عمل کند.

رئیس س�ازمان بازرسی با تش�ریح آخرین 
وضعیت پرونده حادث�ه خیابان جمهوری و آب 
پردیس و رد مال مه آفرید گفت: محاکمه محمود 
خاوری با توجه به اینکه وی وکیل معرفی کرده، 

دیگر به صورت غیابی نخواهد بود.
 ناصر س��راج رئیس سازمان بازرسی کل کشور در 
پاس��خ به مهر درباره محاکمه خاوری اظهار  داش��ت: 
ه��ر زم��ان محاکم��ه وی آغاز ش��ود در خصوص آن 
اطلاع رسانی خواهد شد. این متهم به دادگاه وکیلی را 
معرف��ی کرده که با توجه به معرفی وکیل محاکمه و 

رای به صورت غیابی نخواهد بود.
وی درباره حادثه آتش س��وزی خیابان جمهوری 
و م��رگ دو زن در جری��ان آن نیز گف��ت: تحقیقات 
در ای��ن پرونده تمام ش��ده و پرونده را همراه گزارش 
س��ازمان بازرسی به دادستانی، وزارت کشور و شورای 

شهر فرستادیم.
رئیس س��ازمان بازرسی در خصوص ماجرای آب 
پردیس که باعث مس��مومیت تعداد زیادی از ساکنان 
این شهر شد نیز اظهار داشت: تحقیقات در این زمینه 
تمام نشده و با توجه به اینکه گزارشات محرمانه است 

اجازه نداریم آن را منتشر کنیم.
قاضی سراج در خصوص اجرای حکم مه آفرید نیز 
گفت: هر حکمی صادر و قطعی ش��ود اجرا می ش��ود. 
وضعی��ت رد مال مه آفرید نی��ز تا کنون خیلی خوب 

پیش رفته تا بعد ببینیم چه می شود.

رویترز خبر داد
ژاپن 2 قسط از پول نفت ایران را 

پرداخت کرد
خبرگزاری رویترز به نقل از دو منبع آگاه گزارش کرد 
که ژاپن طبق توافق اولیه ژنو، دو قسط دیگر برای واردات 

نفت خام ایران را پرداخت کرد.
به گزارش خبرگزاری رویترز به نقل از دو منبع آگاه گزارش 
ک��رد که ژاپ��ن همانطور که طب��ق توافق اولیه هس��ته ای ژنو 
برنامه ریزی ش��ده بود، دو پرداختی دیگر به ایران برای واردات 

نفت خام این کشور را پرداخت کرد.
طبق این گ��زارش، بانک مرکزی ایران این پرداختی ها را از 
ژاپن دریافت کرده است و منبع دوم نیز تایید کرد که ژاپن انتقال 

این مبالغ را انجام داده است.
همچنین س��اعاتی پس از اعلام وزارت خارجه آمریکا مبنی 
بر اینکه 450 میلیون دلار از دارایی های ایران در راستای طرح 
اقدام مشترک )توافق ژنو( آزاد می شود پایگاه خبری المانیتور به 
نقل از یک مقام وزارت خزانه داری آمریکا گزارش داد که آمریکا 
سه شنبه گذشته این مبلغ از دارایی های ایران را آزاد کرده است.

»مری هارف« سخنگوی وزارت خارجه آمریکا که پنجشنبه 
ش��ب در جمع خبرنگاران صحبت می کرد، گفت گام های لازم 

برای آزادسازی این مبلغ برداشته شده است.
گفتنی است سررسید قسط پنجم از دارایی های بلوکه شده 
ایران طبق توافق ژنو 26 فروردین )سه شنبه هفته گذشته( بود.

سررسید قسط سوم و چهارم که مبلغ هر یک از آنها بالغ بر 
550 میلیون دلار بود نیز به ترتیب 7 مارس )16 اسفند( و 10 
آوریل )21 فروردین( بود که به رغم ش��ایعاتی مبنی بر پرداخت 
نشدن آنها، سیدعباس عراقچی، معاون وزیر امور خارجه کشورمان 
تاکید کرد تمامی چهار قسط پرداخت و به حساب بانک مرکزی 

واریز شده اند.
به این ترتیب در مجموع تاکنون دو میلیارد و 450 میلیون 
و 100 هزار دلار از دارایی های بلوکه شده ایران به حساب بانک 

مرکزی واریز شده است.

خبر دیدار دختر و معاون رئیس جمهور 
با خانواده امام جمعه اهل سنت زاهدان تکذیب شد

مشاور رسانه ای رئیس جمهور خبر منتشر شده مبنی بر دیدار 
دخت�ر و معاون رئیس جمهور با خانواده امام جمعه اهل س�نت 

زاهدان را کذب محض خواند. 
به دنبال انتشار خبری، مبنی بر »دیدار دختر رئیس جمهور و معاون 
رئیس جمهور با خانواده امام جمعه اهل سنت زاهدان«، محمدرضا صادق 
مشاور رئیس جمهور در پاسخ به ایسنا، در مورد صحت و سقم این خبر 
گفت: با وجودی که منعی برای انجام چنین دیداری و انتشار خبر آن از 

مجاری رسمی نیست، ولی »این خبر کذب محض است«. 
صادق افزود: خانم مولاوردی معاون امور زنان ریاست جمهوری نیز 
که این خبر به وی منتسب شده است، در تماس تلفنی که با وی داشتم، 

ضمن بی اساس خواندن این خبر، از انتشار آن متحیر بود. 

واکنش ایران به خبر فرود
 هواپیمای آمریکایی در تهران

نمایندگ�ی ایران در س�ازمان ملل از ف�رود هواپیمای 
آمریکایی در ف�رودگاه مهر آباد تهران اظهار بی اطلاعی 

کرد.
 حمید بابایی مسئول مطبوعاتی نمایندگی ایران در سازمان 
ملل در واکنش به خبر نیویورک تایمز مبنی بر فرود یک فروند 
هواپیمای آمریکایی در فرودگاه مهر آباد تهران که ادعا شده متعلق 
به یوتای آمریکا است گفت: ما هیچ اطلاعی در این زمینه نداریم 

شمارا به صاحبش ارجاع می دهم.
روزنامه آمریکایی نیویورک تایمز از فرود و پارک یک هواپیمای 
آمریکایی متعلق به بانک یوتا در فرودگاه مهر آباد تهران خبر داده 
و اعلام داشت هنوز کسی نمی داند این هواپیما چرا در ایران است.
به گزارش مهر، بنابر نوشته این روزنامه “صبح روز سه شنبه 
فرودگاه مهرآباد تهران ش��اهد دی��دار غیرعادی یک هواپیمای 
آمریکای��ی بود، هواپیمایی که ب��ر روی دم خود پرچم آمریکا را 
دارد و در جایی از فرودگاه مهرآباد پارک ش��ده اس��ت که کاملا 
قابل روئیت اس��ت«. گزارش ش��ده این هواپیما متعلق به بانک 
آمریکایی »یوتا« اس��ت بانکی که 13 ش��عبه در اوگدان آمریکا 

دارد.
نکته قابل تامل حضور هواپیمای یک موسس��ه بزرگ مالی 
متعلق به آمریکا در ایران از نظر نویسنده این گزارش این است که 
رئیس جمهور و دولت آمریکا بعد از توافق موقت هسته ای با ایران 
بار ها به تجار و بازرگانان کش��ورهای مختلف هشدار داده اند که 
هنوز تحریم های ایران برقرار است و ایران برای تجارت باز نیست.

این در حالی اس��ت که س��ازمان هوانوردی ف��درال آمریکا 
درباره س��رمایه گذارانی که در این هواپیما  حضور دارند اظهار 
بی اطلاعی کرده است. همچنین وزارت خزانه داری آمریکا هم 

در این خصوص اظهار نظری نکرده ست.
 در همین رابطه، نصرالله منصوری شیرازی مدیرکل فرودگاه 
مهرآب��اد گف��ت: پرواز غریبه به این ش��کل یعن��ی آمریکایی را 

نداشته ایم.
وی در گفت وگو با تسنیم تصریح کرد: »اگر هم بوده به این 
اسم چنین چیزی را نداشته ایم که به این شکل گفته شده بیاید 
و وارد فرودگاه شود. وی تأکید کرد: هواپیمای آمریکایی در روز 

سه شنبه هفته گذشته در فرودگاه مهرآباد فرود نیامده است.

وزیر ارشاد:

هر كسی وصی
 ریچارد فرای است

 به وصیت او عمل كند

قاضی سراج:

خاوری به دادگاه 
وكیل معرفی كرد

آزادی 30 راننده ایرانی بازداشت شده در اقلیم كردستان عراق 
عضو هیئت رئیسه کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی از آزادی تمامی 30 راننده ایرانی بازداشت شده  

در زندان های مرکزی اقلیم کردستان عراق خبر داد.
فتح الله حسینی نماینده مردم قصر شیرین، سر پل ذهاب و گیلان غرب  با اعلام این خبر افزود: این رانندگان که در زندان های 

مرکزی اقلیم کردستان عراق به سر می بردند با پیگیری های شبانه روزی پس از هفتاد روز آزاد شدند.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران تاکید کرد: تمام مسئولان 
از جمله نمایندگان عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شورای اسلامی، وزارت امور خارجه، سفارت ایران در بغداد و ... در آزادی 
این رانندگان نقش داش��تند. وی گفت: پیش از این تعدادی از این عزیزان آزاد ش��ده بودند و با پیگیری های صورت گرفته تمامی 

رانندگان در بند زندان های مرکزی اقلیم کردستان عراق به ایران بازگشتند.


